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Editorial
jak to vidí...

Rok se s rokem sešel  tím i další výpis s našim půlročním 
snažením (rozuměj vysvědčení), učitelé se zbláznili a 

poslední týden nám dávali co proto. Ale to jen tak na okraj. 
Co nového v Magu? No, redakce přežila silvestr v plném 
počtu,  dokonce nás nikdo neopustil. Právě čtete v pořadí 
druhé číslo opravdového školního časopisu a mi doufáme 
že jsme se vyvarovali hrubých chyb, chybějících článků a 
bůh ví čeho ještě jsme se dopustili v minulém čísle. Jó, holt 
začátky jsou těžké. 
Máme pro vás jednu výraznou novinku, pro zlepšení 
odezvy mezi námi a Vámi jsme zprovoznily na adrese  
http://mag.nazory.cz návštěvní knihu. Budeme rádi, 
když stránku navštívíte a nějaký ten vzkázek napíšete. 
Samozřejmě stále trvá nábor nových pisatelů do samotného 
časopisu. 
V tomto čísle vám nabízíme report z lyžařského výcvikového 
kurzu od Tomáše Váňi z S1B. Opět přinášíme GirlCheck, 
ale tentokrát s Markétou Peckovou z L4, která byla tak 
hodná a pár minut na nás si ve svém nabytém programu 
maturujícího studenta našla. Povedlo se nám vyzpovídat 
některé učitele dvěma otázkami přímo natělo, více na 
vedlejší stránce. Z exkurze do Svijanského pivovaru se nám 
podařilo ukořistit pár fotek a navíc Mára stvořil report. 

Lukáš Novák
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Liberec v akci

13.02. - 19:00

16.02. - 20:00

19.02. - 20:00

22.02. - 19:00

24.02. - 20:00

Datum Název Místo konání

Eva a Vašek v doprovodu skupiny Surf

Absolventský ples SPŠSE

koncert Miro Žbirka

FIM Mistrovství Světa Freestyle Motokros NIGHT of the JUMPs

Erotický Ples

Dům kultury

Koloseum

Tipsport arena

Tipsport arena

Dům kultury

Novas

2 otázky pro učitele

???
1)  Co si myslíte, že dostanete na vysvědčení?
2)  Co jste prováděl/a na Silvestra?

Martin Švancar
1
(strašně dlouhá od-
mlka)  To jste mě 
zaskočil pane Novák, 
já asi nic, já vysvědčení 
nedostanu, já si to 
nezasloužím.
2
No, dopoledne jsem 
hrál Bang, odpoledne 
jsem hrál zase Bang, 
pak jsme hráli Krávy, 
a pak jsem šel na 
Ještěd.

Anička Riedlová
1
Na vysvědčení? 
(smích), ty bláho teď 
nevim (neustálý smích), 
nevim, na vysvědčení, 
nevim, (stále smích), 
to je trapný, spíš za 
vysvědčení, no nic, 
ehm.
2
Mluvila jsem španělsky, 
jedla jsem hroznový 
víno o půlnoci a pak 
jsme šli na Ještěd, pod 
lanama, teda ráno, no 
ráno, v poledne. (stále 
smích)

Tomáš Kazda
1
Takhle jsem o tom 
ještě neuvažoval 
teda, já doufám že za 
vysvědčení dostanu 
trvale uklizenou třídu 
jako byla dneska, a že 
si budu moc nechat tu 
vaši fotografii, ja si ji 
někam zarámuju.
2
To už si opravdu, 
ale opravdu nevz-
pomínám.

Jiří Pliska
1
samý jedničky
2
(dlouhá odmlka) – To je 
těžká otázka, to je za-
jímavé, si to nepama-
tuju, na silvestra jsem 
asi spal.

Novas
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Další girlcheck padnul na  
Markétu Peckovou z L4. Vynechal 
jsem věty jako : „Ale to tam nepiš“. 
Rozhovor se odehrál opět na  
poslední chvíli, den před tiskem 
v McDonaldoj za velké pomoci 
Markétiny tiskové mluvčí Ivy. 
Příště, už se fakt polepším, udělám 
to včas a i otázky si připravím 
dopředu, fakt.

Proč holka jako ty jde na  
takovouhle školu, kde jsou 
samí kluci?
Já jsem sem chtěla jít, protože 
mě bavila matematika a fyzika.

A kdyby nebylo lyceum, šla by 
jsi sem stejně?
Asi jo,  nejspíš na strojárnu.

Co maturita, z čeho budeš  
maturovat?
Eee, čeština, matika, angličtina a 
strojírenství...

A jak to vydíš bude to  
v pohodě?
No bojím se angličtiny, ta mi 
nejde, mě jazyky nikdy nešly.

Blíží se maturiťák budete mít 
něco speciálního?
To nebudu řikat, ale určite jo.  
S maturiťákem to máme nějaký 
špatný, vedení udělalo schůzku 
abychom se dohodli co tam 
chceme a nechceme, ale stejně 
nám vnutili svoje názory, takže 

to ani nemuselo bejt. Hlavně 
nám slíbili, že si ho můžeme zor-
ganizovat jak chceme, víceméně 
nástupy a tyhle věci okolo. Ale 
přišel pan Kl**ch, teda někdo 
přišel a řekl, že to bude tak 
a tak a pak přišla ta teda ten  
a ten a řekl, že to bude takhle.  
O co jde, je to, že nám slibovali, 
že bude dost lístků a že se tam 
všechno vejde. Nakonec bylo  
domluveno, že budou čtyři lístky 
na osobu, plus jeden, protože 
my si musíme kupovat taky.  
A dneska přišel jeden spolužák 
a řekl, že budou dva lístky plus 
jeden. Takže super. (část faktů 
nám opět objasnila tisková mluvčí)

Co sport děláš něco?
Tak hrála jsem závodně floorball 
od šesti let v FBC za juniorky  
i ženy.

Hrála?
Teď kvůli maturitě a hlavně kvůli 
zdraví nemůžu. 

Nějaký úspěchy?
Tak s juniorkama jsme skončili 
čtvrtý na republice a ženský jsou 
šestinásobný mistrině republiky.

Takže si válíš šunky doma?
Né to né, jezdím na lyžích a snb. 
Ráda běhám, skoro každej večer, 
když mám čas a energii. A k tomu 
floorballu se hodlám vrátit. 
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Nebojíš se, že si při běhání 
můžeš vyrazit zuby?
Nedržkuj mladej. 

A co auto, máš řidičák?
Jo mám a jezdím ráda, baví mě  
i o auto pečovat.

Jakou hudbu posloucháš?
No ty jo nevim. Tak asi  
Robbie Williams, Korny si ráda  
poslechnu. Tak všechno možný.

Kam chodíte kalit tady  
v Liberci?
Já nikam moc nechodim.

To myslíš vážně?
Myslim to naprosto vážně. 
Chodíme třeba do kina nebo já 
nevim. Teď se víceméně učim, 
že jo.

Počkej vždyť ta maturita bude 
až v létě ne?
No za dva za tři měsíce asi, 
počkej na sebe, sem na tebe 
zvědavá. 

Jak se ti líbí náš časopis, četla 
jsi ho?
Já si to už moc nepamatuju, to 
už je dlouho co jste to vydali ne? 
Možná jsem to taky četla. 

Většina lidí tě zná z harmoni-
začních kurzů, jak si se k tomu 
dostala?
Nabídla nám to naše třídní. 
Poprvý jsem tam byla z vlastní 
vůle, že se mi chtělo. A pak 
hned druhej víkend jsem měla 
jet s váma, to už se mi nechtělo, 
protože jsem chtěla bejt taky 
doma, ale váš pan profesor 
třídní nás ukecal a tak jsme jeli. 
Rok na to nám to paní učitelka 
zakázala, ale tenhle rok jsem 
jela zase s eLkem, ostatní ho 
neměli.

Je Bára barbína?
Je. (tisková mluvčí dodává : 
„Jo je“) 

Třídíš odpad?
Jo, máme ty barevný kontejnery 
před barákem, jinak bych to asi 
nedělala.

Máš nějaký zvířátko?
Jo, měli jsme morčátko, ale 
včera nám umřelo. Mělo něco se 
srdíčkem a veterinář mu musel 
pomoct, aby se netrápil.

Proč mu nedal baypass?
Baypass pro morčata bohužel 
nedělaj.

Víš co to jsou omega tři  
mastné kyseliny?
Jedinný co vím, je, že jsou  
v přípravcích a lecích jménem 
epa pro lepší koncentraci a 
tudíž jsou potřebné pro moz-
kovou část a tělo je samo 
nedokáže vyrábět. Myslím, že je 
to především z ryb.

Ty jo, co já vim, slyšel jsem to  
v reklamě na tatarku. Máš 
ráda bramborovej salát?
Asi jo.

Umíš ho udělat?
Hmm šlo by to. Vařit umim, to 
jo.

Dobře?
Mě to chutná a vařím ráda. 
Hele my musíme jít.

Tak čau

Tomaass



5 mag. opravdový školní časopis

Jako každý rok i loni jste si moli před Váno-
cemi zazpívat koledy na vánočním zpívání. 

Pod vedením Aničky Riedlové a Marcely 
Hrádkové se nám podařilo zorganizovat i další 
ročník této kulturní akce. I když organizace ze 
začátku pokulhávala a některé věci se řešily pár 
minut před zahájením, vše se stihlo včas a vše 
dopadlo úchvatně. 
Já jsem dostal za úkol zorganizovat živý betlém. 
Na první problém jsem narazil hned při hledání 
dobrovolníků na jednotlivé postavy. Zkuste si 
někomu přijít a zeptat se ho: „Ahoj, chceš hrát 
osla nebo raději vola?“ Většina dobrovolníků 
striktně odmítla a nebýt Sikiho (Honza Sikorjak - 
L4), který se nabídl na roli vola a vyrobil si úžasný 
kostým, musel bych ho asi zahrát sám. Osel se 

ale už nenašel, a tak 
jsem byl nucen scénu ochudit o jedno 
zvíře. Josef (Kuba Petržílka - P3) svou 
roli přijal bez problémů a při castingu 
na Marii jsem si mohl vybrat z pěti krásných 
uchazeček. Na roli Ježíška se náš hlavní kyta-
rista (Standa Mayer - P3) těšil už dlouho, proto 
jsem mu ji nemohl rozhodně odepřít. Dva 
dny předem jsme začali zkoušet koledy a díky  

hojnému počtu hudebních nástrojů se z kabi-
netu angličtiny rozléhaly koledy po celé škole. 
Pak nadešla naše chvíle. O velké přestávce 
jsme se všichni sešli na hlavním schodišti 
a někteří z nás ještě zařizovali poslední  
drobnosti. Ze začátku to vypadalo, že si toho 
nikdo ani nevšimne, během první koledy se 
však schodiště začalo plnit a za chvíli jsem 
měli velké obecenstvo, které nás doprovázelo 
zpěvem. 
Každý, kdo se na akci podílel, odvedl dobrou 
práci a i díky tomu jsme přijímali jen kladné 
ohlasy. Doufám, že tento rok zakončíme stejně 
dobře jako ten minulý a že si příště rozhodně 
nenecháte ujít takovou podívanou, jakou je živý 
zpívající betlém s opravdovým 
volem. 

vánoční
zpívání

Váca
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„Lyžařský” kurz
Byl začátek ledna a sníh pořád 
nikde. Několikrát jsem se ptal pana 
Choutky, jak chtějí jet na lyžařský 
kurz bez sněhu, ale vždycky mi 
bylo řečeno, že je vše zařízeno a 
sníh bude, i kdyby měl napadnout 
noc před odjezdem. Byl jsem k této 
myšlence velmi skeptický a moje 
obavy se potvrdily.  

Lyžařský kurz se odehrával 
ve dnech 8.1 až 12.1.2007, 
zúčastnily se ho třídy S1A a 
E1. Na výcvik jsme statečně 
vyrazili, i když bylo jisté, že 
není sníh a lyžovat se nejspíš 
nebude. 
Odjezd byl v 800 od školy.  
Jako doprovod jeli učitelé 
Jan Choutka, Jiřina Jirsáková, 
Marcela Hrádková a instruk-
tor Roman Šviha. S menším 
zpožděním všichni účastníci 
odjeli do Vysokého nad Ji-
zerou, kde byli ubytováni  
v bývalém internátu tamější 
školy. 

Po ubytování byl naplánován 
výlet na nedalekou rozhled-
nu. Cestou jsme objevili 
zbytky něčeho nevídaného 
a úžasného: ANO, našli jsme 
sníh! Sice ho nebylo moc, ale 
sníh to byl. Proto jsme hned 
další den bez váhání vzali  
prkna, lyže a vyrazili. Po 

příchodu nastalo plánování, 
kde postavíme skoky a začala 
stavba rozjezdu a dopadu. 
Počasí nám moc nepřálo, ale 
většina lidí byla i tak nadšená 
z prvního sněhu, na kterém se 
dalo, byť jen omezeně, jezdit.
Oddíly běžkařů i sjezdařů měly 
pěší výlety. Po návratu z výletu 
jsme navštívili zdejší muzeum, 
které bylo vzdáleno jenom pár 
metrů od místa našeho uby-
tování. V muzeu nás seznámili 
nejen s historií města Vysoké 
nad Jizerou, ale i přilehlého 
okolí a také s historií místního 
lyžování.

Na středu byl naplánován celo-
denní výlet do Bozkovských 
jeskyní. Cesty byly poněkud 
bahnité a rozmáčené, takže 
se šlo poměrně obtížně. Není 
proto divu, že už po příchodu 
do Bozkova byla většina 
účastníků na pokraji fyzického 
vyčerpání a představa zpáteční 
cesty u některých lidí budila 
až psychické zhroucení. Po 
prohlídce jeskyní jsme dostali 
v Bozkově rozchod, což 
vyvolalo mírné nadšení a  
povzbuzení, které bohužel 
opadlo ihned po zjištění, že 
ve vesnici je otevřena pouze  
Jednota. Tady většina lidí 
udělala nezbytný nákup a 
vyrazilo se na zpáteční ces-
tu s malým občerstvením  
v Rodinné restauraci. Cesta byla 
velmi únavná a vyčerpávající, 
a proto není divu, že cedule 
Vysoké nad Jizerou vzbudila 
velkou vlnu radosti. Euforie  
z nás opadla ve chvíli, kdy 
jsme si uvědomili, že klíče 

u

Váca



od internátu mají učitelé, kteří 
jdou jako poslední. Jakmile byli 
na dohled, oslavili jsme jejich 
příchod bouřlivým potleskem.
Večerní program vyplnilo promí-
tání filmu Genotyp-X. Noc se 
samozřejmě neobešla bez 
menších vtípků se zubní pastou 
a podobně. 
Čtvrtek byl prohlášen soutěžním 
dnem. Soutěžilo se v těchto 

disciplínách:  běh do vrchu bez 
sněhu, sjezd na ježdíkách a skok 
daleký na snowboardu. Také zde 
proběhl docela zdařilý pokus 
o profesionální natáčení. Večer 
bylo shrnutí našeho “lyžařského“  
kurzu a rozdávaly se různé  
diplomy a ceny za umístění v 
soutěžích. Poté následovalo 
promítání filmu Dva světy a 
našeho pokusu, který (což mě mile 
potěšilo) sklidil velký úspěch.

V pátek nás čekalo pouze balení 
a odjezd do Liberce. 
Myslím si, že to byl velmi po-
vedený turistický kurz, ale 
nikoli lyžařský výcvik. Počasí se 
bohužel poroučet nedá, a proto 
nám nezbylo nic jiného, než se  
s tím smířit. Věřím, že nejen já, 
ale i většina ostatních účastníků, 
si odvezla hromadu zážitků.

u

Exkurze do Svijan
O tom, že S1A jede na exkurzi do svijanského  
pivovaru, jsme se dozvěděli den předem a rozhodli 
se, že pojedeme také. V den akce jsme zašli za  
Marcelou Hrádkovou zeptat se, vejdeme-li se do  
autobusu a jestli můžeme jet.
Nikde nebyl problém, už jen dohodnout absenci  
s třídním a profesory, na jejichž hodinách budeme 
chybět. Schovávali jsme se za to, že jedeme jako 
redakce, abychom mohli podat z exkurze reportáž. 
Novas na poslední chvíli sehnal foťák a ve 1200 jsme 
už seděli v buse a čekali na zbytek S1A.
Několik minut po odjezdu poznáváme, že jedeme 
na exkurzi s prváky. Po půl hodině poslouchání 
hudby z telefonu a dohadech o tom, jestli bude 
„ochutnávka“ nebo ne, se ve mně probudil dojem 
hrdosti na to, že už jsem ve třeťáku.
Jakmile jsme dorazili do Svijan, zahájili prváci 
sněhovou bitvu na dvoře pivovaru a nebyl ušetřen 
ani redakční foťák, ani Audi A6 stojící opodál. Pak 
již začala samotná exkurze. Probíhala v poklidu a 
všichni pomalu zjišťovali, že zlatavý mok si doma 
asi neuvaří.
Na konci exkurze ovšem přichází to, na co se všichni 
těší nejvíce. Degustace. Z mnoha set hektolitrů mizí 
nekontrolovatelně několik džbánků. Nálada se 
značně uvolňuje.
Prváci jsou nadšeni. Překřikují se jeden přes 
druhého a shání číslo, aby si mohli udělat exkurzi 

soukromou. Někteří usínají, někteří doplňují hudbu 
z telefonu zpěvem.
Cesta do Liberce byla pro některé z nich utrpením. 
Vypité pivo zákonitě musí ven. Nakonec to však 
všichni hrdinně vydrželi až do Liberce k nádraží, 
kde jsme vystupovali. Nejbližší hromada sněhu se 
rázem ocitla v obležení. Zde jsme se rozloučili se 
skupinkou prváků, protože ti se v napájení rozhodli 
pokračovat s jasným cílem, že příští exkurze bude 
v lihovaru.

Tomáš Váňa

Mára

mag. opravdový školní časopis SPŠSE Liberec

Bojujeme za větší množství kečupu v párcích v rohlíku.


